
Dagsorden for skolebestyrelsesmøde onsdag d. 31. januar 2024 kl. 17.00-20.00 

Deltagere: Mads, Amdi, Maria, Helle, Søren, Koray, Otto, Martin, Natashia, Peter, Christina M., 

Julie, Martin, Christina, Jesper 

Afbud: Mads ankomst omkring kl 18 REFERENT, Otto, Natashia, Christina indtil 19:20, Peter fra kl 

18, Julie fra kl 18 

Punkt Uddybende kommentarer Tid 

1.Valg af ordstyrer /Martin 17.00 

2.Valg af referent /TBD  

3.Godkendelse af dagsorden /Martin  

4. Meddelelsesbogen 

 

Diskussionspunkt 

Hvordan vil Gerbrand bruge meddelelsesbogen og hvordan 

bliver den et godt kommunikationsredskab bl.a. omkring 

faglighed.  

/Jesper, Peter, Søren og Christina 

 

Principper for meddelelsesbogen skal på som beslutningspunkt 

næste gang. De øvrige fag ud over dansk og matematik tænkes 

med på en meningsfuld måde.   

17.00-17.30 

 

5. Evaluering skoledistrikter Briefing og evaluering 

Punktet er en opfølgning på emnet fra mødet 12. december 
2023, hvor bestyrtelsen diskuterede hypotesen at flere af 
skoledistriktets børn indskrives på privatskoler. SB fremlægges 
for statistikker over distriktet og opskrivninger og 
validerer/falsificerer hypotesen. SB planlægger og beslutter en 
retning Gerbrand skal gå for at være en tilvalgt folkeskole fx ud 
fra undersøgelse af forældreholdninger og at åbne skolen mere 
op kommunikationsmæssigt/promovering af skolen.  
 
/Jesper, Amdi & Peter 

Referat:  

Jesper gennemgik hvordan kommende børnehaveklasseelever 

fordeler sig det kommende skoleår. Hvor mange der vælger 

Gerbrandskolen og hvor mange, der vælger noget andet.  

 

17:30-18:00 

 



Umiddelbart ser det ud som om, at der kommer 4 

børnehaveklasser med ca. 24 elever i hver. 

Cirka 1/3 vælger noget andet, herudaf vælger ca. halvdelen 

privatskoler. Derudover er der elever, der går direkte til 

specialklasser. 

Forældrenes valg hænger sammen med de muligheder, der er. 

Skiftet til Højdevangen er nogle gange et kriterie for at vælge et 

andet skoletilbud. 

Skolebestyrelsen diskuterede forskellige perspektiver og 

oplevelser, særligt mhp. historier omkring skolerne i 4skole-

området. 

SB vil gerne have flere til at vælge Gerbrandskolen, samt 

fastholde eleverne i højere grad. 

Arbejdsgruppe, der kigger mere ind i emnet: Jesper, Peter og 

Amdi. 

 

  

6. Evaluering af udskudt 

klassedannelse (årshjul 

fokuspunkt) 

Briefing og evaluering 

Diskussion af samlingen af forældre erfaringer (sendes ud på 

forhånd), samt medarbejdernes vurdering af udskudt 

klassedannelse. Noget vi skal gøre anderledes til næste år? 

/Christina og Peter 

Referat: 

Kontaktforældrene fra 0.A har samlet en evaluering af deres 

erfaringer med den udskudte klassedannelse til SB. 

Kontaktforældrene gør opmærksom på, at kommunikationen 

nogle gange har været uklar. Herudover har det, for forældrene, 

syntes uklart om KKFO og skole er afstemt. Konceptet står ikke 

helt tydeligt for forældrene. 

SB værdsætter tilbagemeldingerne fra forældrene som oplæg til 

evaluering.  

Fra medarbejderside virker konceptet godt ift. mulighederne, der 

følger med udsat klassedannelse, selvom der godt kan gøres 

justeringer på baggrund af erfaringerne fra i år. 

En forældreoplevelse er, at det kun var få elever, det var aktuelt, 

der kunnet flyttes. Kriterierne for mobilitet virkede uklare. Der 

kunne stilles spørgsmålstegn ved, om det reelt har været 

18.00-18.30 

 



udskudt klassedannelse eller bare omrokeringer på i forvejen 

givne klasser. 

Opmærksomhed på, at ikke alle forældre har været inddraget i 

dialogen. 

I skolen skal der være en evaluering omkring erfaringerne. Jesper 

følger op på dette med teamet omkring børnehaveklasserne og 

KKFO´en.  

Hvis skolen stadig vil arbejde med udskudt klassedannelse, 

anbefaler SB, at der arbejdes med en tydelig model med klare 

principper. 

 

Punktet tages op i SB igen, når ledelse og medarbejdere har 

evalueret 

 

 MAD 

 

18.30-19.00 

7. Opfølgning på initiativer Briefing og evaluering 

Opfølgning på initiativer vedtaget/diskuteret på mødet 12 

december 2023. Noget SB skal gøre anderledes, mere/mindre 

af? 

• Opfølgning på hensigtserklæringen omkring featureugen 

(årshjuls fokuspunkt) / Christina. 

Ref. :Elevråd og medarbejdere arbejder med konceptet 

omkring Feature-ugen. Når arbejdet er klart bliver SB 

informeret. 

 

• Status på opdatering af hjemmesiden og fotos i 

forhallen / Peter.  

Ref.: Peter har ikke modtaget materiale fra alle endnu. 

 

• Opfølgning på undersøgelse af sygefravær og trivsel 

blandt medarbejderne efter interne snakke / Jesper 

Ref.: Jesper gennemgik, i generelle træk, tendensen 

omkring sygefraværet. 

Sammenlignet med andre ligger sygefraværet stadigt 

lavt, men det har været lavere førhen.  

 

• Status på boldbanen på græsset / Søren og Martin. 

19.00-19.30 



Ref.: Gerbrandskolen og en anden skole er tilbage i 

opløbet omkring en skoleidrætshal. 35 skoler er blevet 

screenet. 

D.5/2 er der høring på skolen omkring skoleidrætshal. 

 

• Tilbagemelding på implementering af Mobilpolitik 

/mobilfri skole og forstyrrelser i undervisningen / Søren. 

/Julie 

Ref: Søren har haft mobilpolitikken oppe i Elevrådet. Elevrådet 

er meget positive omkring virkningerne af mobilpolitikken. 

Mange vælger ikke at have telefon med. Elever oplever lettelse 

ved ikke at skulle forholde sig til telefon. 

Medarbejdere oplever også, at mobilpolitikken er nem at 

håndhæve. 

 

8. Meddelelser fra 

a/ Formandskabet 

b/ Personalet  

c/Forældre 

d/Ledelsen 

a. Årshjulets fokuspunkt ”overgange” mellem børnehave 

til 0 klasse til 1 klasse agendasættes til næste møde 

21/3. Christina fortæller om hvordan overgangemen 

foregår i dag, og SB diskuterer om der er behov for 

yderligere initiativer. 

a. Der skal afholdes kontaktforældremøde i foråret. Hvad 

skal der planlægges? Skal vi have et tema? Hvem vil stå for 

dette? 

Ref.: Formandskabet finder ud af hvem. 

a. Der skal holdes møde for forældrene til de kommende 0. 

klasser. Hvad skal der planlægges? Hvem vil stå for det? 

Ref.: Jesper er ansvarlig for planlægningen. 

a. Hvilke møder, relevante for SB deltagelse, ligger indtil 

næste SB møde 21/3? 

Ref.: Teamkoordinatormøde 6/3 kl.14.00. Et punkt kunne 

være Meddelelsesbogen. Martin deltager. 

Peters skriv omkring Meddelelsesbogen tages op på 

Personalemødet d. 4/3. 

 

d. Ledelsesinformatoin som std punkt i fremtiden. Sygefravær, 
økonomi osv. - ønskes andet? 

19.30-19.50 



9. Eventuelt 

 

 19.50-20.00 

   

Punkter til næste gang 

• Rekruttering og fastholdelse af elever 

• Opfølgning på udskudt klassedannelse samt overgang 

mellem 0. og 1.kl 

• Princip for vikardækning 

• Feature-uge 

• Meddelelsesbogen 

 

   

   

   

   

   

   

   

   

   

   

 


